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–  Många kom-
muner gör väl-
fä rdsboks lu t , 
inledde Carin 
Högstedt (V) 
V-motionen om 

att komplettera det vanliga 
ekonomiska bokslutet med 
ett välfärdsbokslut. Hur 
mår befolkningen i olika 
stads- och  kommundelar. 
Hur är tillgången till kultur, 
till fritidssysselsättning och 
till service? Har invånarna 
en positiv syn på framti-
den? Känner de delaktighet 
i utvecklingen? Det finns 

många parametrar att mäta 
välfärden med. 
Välfärdsbokslut är ett bra 
underlag för beslut om bud-
geten. 
Motionen fick stöd av 
(S), men avslag från SD 
och de styrande partierna 
M+C+L+KD+MP. De sena-
re hänvisade till arbetet med 
ett hållbarhetsprogram, som 
om det skulle utesluta ett 
välfärdsbokslut. 
Voteringen slutade 24 för 
motionen och 35 mot, 2 
SD:are var frånvarande.

– Närhelst man träffar en 
ingelstadsbo så tar de upp 
trafiksäkerheten där riksväg 
27 har utfart/infart till åter-
vinningscentral, bostadsom-
rådet Sjöbol och där skol-
barn korsar väg 27 som har 
biltrafik i höga hastigheter. 
Vad gör Växjö kommun, 
vad vill kommunen och hur 
är dialogen med Trafikver-
ket? Carin Högstedt (V) 
ställde frågan. 
–  Vi gör vad vi kan, svarade 

Sofia Styns-
berg (M), men 
det är inte en-
kelt med dessa 
riksvägar som 
inte kommu-
nen ansvarar för. Vi har en 
dialog med Trafikverket och 
vi ser över skolvägarna i 
Ingelstad. 
– Jag tror tålamodet tryter 
hos befolkningen i Ingelstad, 
sa Högstedt. Det är ingen ny 
fråga och skolbarnens säker-
het är kommunens ansvar.

 

Trafiksäkerhet i Ingelstad

Undersköterskor
– Hur många un-
dersköterskor slu-
tade 2017 och hur 
många saknas i 
dagsläget? Örjan 
Mossberg (V) 

ställde frågor till Ulf Hedin 
(M) ordförande i omsorgs-
nämnden om bristen på ut-
bildade undersköterskor. 
– 98 undersköterskor sluta-
de 2017, 15 av privata skäl, 
16 gick i pension, sa Hedin. 
Det är inte utbildningsplat-

ser som brister utan antalet 
sökande. Om detta var de 
båda tämligen helt överens.
– Det gäller att göra yr-
ket intressant för fler. Vi är 
inte överens om er nedskär-
ning inom äldreomsorgen.  
25 miljoner kr mindre är 
inte rätt botemedel, sva-
rade Mossberg. Det ökar 
inte attraktionen. Tvärtom! 
Knytts kommentar: 25 
miljoner motsvarar 50 un-
dersköterskor 

                                                                                            

8 MARS
Samling, 
Speakers Corner 
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Fria Ordets Hus
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– En superbt tydlig rapport 
om ridsportens villkor i 
Växjö kommun inledde full-
mäktige. Ulrika Pizzeghello 
från kultur- och fritidsför-
valtningen, redogjorde för 
hur de fem ridklubbarna 
i kommunens olika delar 
har det. Det handlar om 
otillgängliga toaletter för 
personer med funktions-
variationer, avsaknad av 
god ventilation, avsaknad 
av duschar och värme. Det 
finns risk för skador, det är 
dålig arbetsmiljö och då-

ligt djurskydd. 
Spiltor lär bli 
förbjudna av 
djurskyddsskäl. 
Spiltorna måste 
därför byggas 
om till boxar. Ingen jämför-
bar kommun visar samma 
låga standard! Det finns ing-
en annan idrott med så dålig 
arbetsmiljö i kommunen. 
Ord och inga visor! 
Ridsporten och även ny 
simhall går före ett nytt 
kommunhus för oss i Vän-
sterpartiet!

Ojämlikt i hästväg 

Välfärdsbokslut

– Fler signaler kommer om 
att det successivt införs en-

bart kontantlös 
betalning inom 
kommunen, in-
ledde Håkan 
Frizén (V) en 
fråga till kom-

munstyrelsens ordförande 
Anna Tenje (M). 
– Det ligger i tiden, men inte 
alla medborgare uppskat-
tar detta. Jag tänker i första 
hand på många äldre med-
borgare och våra nyanlän-
da vänner, fortsatte Håkan. 
Finns det någon gemensam 

linje eller policy kring detta i 
kommunen undrade Håkan. 
– Nej, någon sådan po-
licy finns inte idag men 
jag håller med om att alla 
medborgare ska kunna ta 
del av kommunens service 
och därför får vi följa det-
ta noggrant, svarade Tenje. 
– Regionen fick ju bakläxa 
när de försökte införa kon-
tantlös betalning för några år 
sedan, så det vore klokt att 
införa en gemensam policy 
för att behålla kontanthan-
teringen i hela kommunen, 
avslutade Håkan.  

Kontantlöst
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1 MARIA GARMER, 
V i å s , 
B r a å s , 
37 år, so-
cionom-
student. 
Vice ord-
förande 
i Braås-

gården med mera.  
Frågor som känns ex-
tra angelägna för mig 
är landsbygds-, mil-
jö- och jämlikhetsfrå-
gor. Det är områden som 
ofta överlappar varandra 
och där framsteg inom 
respektive område av-
speglar sig på de övriga. 

Ett jämlikt samhälle är 
ett samhälle där alla in-
vånare har tillgång till 
fungerande infrastruktur 
och nära till natur- och 
kulturupplevelser. Sko-
lor på landsbygden ska 
vara lika attraktiva som 
de i stan. Det ska byggas 
billigare hyresrätter och 
finnas internetfiber. Det är 
viktigt att hitta ett sätt 
för stad och landsbygd 
att mötas och dela vär-
defulla resurser med 
varandra. Alla oavsett 
bostadsort och ekono-
mi ska få sina behov 
tillgodosedda.

En måndag i februari var vi sex vänsterpartister som 
besökte kommundelscentrat Rottne. Vi startade hos 
Rottne Industri AB, ett familjeföretag sedan 1955 
som gör skogsmaskiner. Företaget har alltid haft sin 
bas i Rottne men byggt ut över tid och har fabri-
ker även i Stensele och Lenhovda. Allt som allt finns 
235 anställda och 50 % av maskinerna går på export. 
Vår guide Roland började på företaget 1969 och berätta-
de om produktion, historia, företagsanda och skogsarbete. 
Det började med en vajerkran och nu görs rejäla skördare.  
– Konkurrensfördelarna är det lilla företaget och servi-
cen, säger Roland. Det svåraste är att rekrytera svetsare. 
Cirka 25 kvinnor arbetar i företaget. Vi tyckte det var på-
fallande lugn arbetsmiljö. Mycket var hantverksarbete, 
men även några robotar. 

Vi fortsatte till Sörgården, ett särskilt boende för äldre, 
där vi åt lunch. God mat, tyckte vi. Vi satte oss runt ett 
bord och pratade med personalen. Extra intressant efter-
som Sörgården gick över till intraprenad i somras efter 
att först ha varit kommunalt och sedan privat ett antal år. 
Hur är läget på Sörgården? Sällan är en berättelse från ett 
äldreboende så positiv! Personalen talar om medarbetarin-
flytande, delaktighet, transparens och stolthet. De månar 
om Sörgården och har aktivering som en nisch. De har 
samarbete med årskurs 4 på skolan som bl a bakat ihop 

med de boende. Sörgården har lätt att rekrytera och sjuk-
frånvaron är låg. Här finns entusiasm över den form av 
självstyre som intraprenad innebär. 

Sedan mötte vi två representanter för samhällsföreningen i 
Rottnegården som är samlingslokal på orten. Idrottshallen 
är knökfull med aktiviteter men har brist på omklädnings-
rum. Här utövas innebandy, tennis och gympa och man 
önskar tillbyggnad av läktare. Nuvarande hall är 30 år. Vi 
talade om bostäder. Det ska byggas 20 lägenheter på Ro-
sendal. Villatomter finns sedan länge vid Kungsvägen, men 
är de till salu? Vi talade även om cykelvägar och trafiksä-
kerhet. Den i decennier önskade cykelvägen mellan Rydet 
och Rottne är utstakad av trafikverket, men inte påbörjad. 
Senaste löftet jag hört var 2016. Fritidsgården, öppen ett 
par kvällar i veckan, har plötsligt stängt p g a lokalbrist får 
vi veta. Vad är nu detta? Efter mötet får vi klarhet i att ung-
domarna hänvisas till Braås fritidsgård istället. Varför så 
dålig information om förändringen? Och ska föräldrarna 
köra barnen till Braås? Verkar inte så smart. 
Mycket nöjda med dagen lämnar vi Rottne 
med mer kunskaper i bagaget. 

Carin Högstedt 
carin.hogstedt@vaxjo.se

 

NÅGRA AV VÄNSTERPARTIETS KANDIDATER I KOMMUNEN

    BESÖK I ROTTNE

9 YLVA JÖNSSON, Rottne, 58 år, grund-
skolelärare
Jag är just nu ersättare i Vidingehem och 
kommunfullmäktige. Viktigast för mig är 
miljöfrågorna och att i alla frågor verka för 
att vår livsmiljö ska bli bättre. Det innebär t 

ex bättre kollektivtrafik. Även i bostadspolitiken är denna 
fråga betydelsefull liksom att verka för att det byggs bra 
bostäder till rimliga hyror i alla kommundelar. En annan 
hjärtefråga är bättre integration i praktiken och för att vi 
ska välkomna nyanlända och se dem som möjligheter för 
hela vår kommun. 

4 BJÖRN KLEINHENZ
Viås, Bra-
ås, 36 år, 
p r o j e k t -
l e d a r e . 
Aktiv i ut-
bildnings-
nämnden.
Vi måste 

fokusera på skolan och hur 
resultaten bland elever i 

Växjö kommun blir sämre 
för varje år. Denna försäm-
ring är inte lika påtaglig i 
alla delar av kommunen 
utan visar sig extra tydligt 
i vissa områden. En politik 
för en likvärdig och hög-
klassig skola är otroligt 
viktig för att ge våra unga 
en bra start och en gångbar 
väg in i yrkeslivet. Dessut-
om är skolan viktig ur in-
tegrationssynpunkt, det är 
här vi skapar det nya och 
ännu mer mångfacetterade 
Växjö! 


